
 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

RAKVICKÝ 
ZPRAVODAJ

3/2014

„Do městeček, polí, 
lesů 

na svých křídlech  
zimu nesu. 

Zimu nesu, sníh a 
mráz - 

přikládejte, už je 
čas!“ 

Autor fotografie: 
Radek Kocourek,

Podivín
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 Dne 7. 11. 2014 se konalo zasedání Zastupitelstva obce Rakvice, bylo přítomno všech 9 členů 
zastupitelstva:  Radek Průdek 
   Mgr. David Foldyna   
   MUDr. Blanka Studýnková 
   Petr Valoušek 
   Ing. Igor Švásta 
   Ing. Pavel Rous 
   Mgr. Miroslava Klímová 
   Ing. Tomáš Nečas, Ph.D. 
   Radovan Foukal 
Podle prezenční listiny bylo přítomno 46 občanů. 
 

Byl podán pouze jeden návrh na starostu, který byl i odsouhlasen.  
Starostou se stal Radek Průdek, pro kterého zvedlo ruce 7 zastupitelů, 2 se zdrželi hlasování.  
Jako místostarosta byl zvolen Mgr. David Foldyna.  
  
Dále byly určeny tyto komise: 
Finanční výbor: předseda – Ing. Igor Švásta 
Mgr. Hana Bílková, Ing. Ondřej Jankovič, Ing. Tomáš Průdek, Mgr. Jaroslav Vysloužil. 
 

Kontrolní výbor: předseda – Radovan Foukal,  
MUDr. Blanka Studýnková, Ing. Radek Švarc, Ing. Pavel Rous, Petr Valoušek. 
 

Výbor životního prostředí: předseda – Ing. Tomáš Nečas, Ph.D. 
Václav Horáček, Mgr. Miroslava Klímová, Miroslav Peš, Jaroslav Průdek. 
 

 Zastupitelstvo obce Rakvice v souladu se zákonem stanovilo odměnu při souběhu výkonu funkce 
člena zastupitelstva a člena výboru zastupitelstva ve výši 1 420,- Kč, při souběhu výkonu funkce člena 
zastupitelstva a předsedy výboru ve výši 1 660,- Kč a za výkon funkce místostarosty ve výši 17 165,- Kč.  
Člen výboru z řad občanů bude mít odměnu ve výši 300,- Kč za účast na zasedání výboru. 
 

Výkonem funkce oddávajícího při matričních obřadech byli pověřeni: MUDr. Blanka Studýnková,        
Mgr. David Foldyna, Mgr. Miroslava Klímová a Ing. Pavel Rous. 

 (Ze zápisu zasedání Zastupitelstva obce Rakvice, Kateřina Blažková)
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

NOVINKY Z OBCE 

DVACETILETÝ STAROSTA
 

 Ne, nejedná se o starostu, kterému je dvacet let. Jde o starostu o něco staršího, který se po dvaceti 
letech svého působení na rakvické radnici rozhodl již dále ve své práci nepokračovat.  
K jeho „starostovským“ dvacetinám mu přeji hodně zdraví a štěstí. Mnoho elánu do další práce, ať už 
bude jakákoliv. Také radost ze všeho, co ho v budoucnu potká. Více klidu a času na sebe, svoje zájmy 
a záliby. 
 Připojuji poděkování za všechno jeho úsilí měnit věci v Rakvicích k lepšímu. Uznání za vše, 
co se mu podařilo za těch dvacet dlouhých a náročných let zrealizovat a co nám tu všem zůstane. 
 

Díky a měj se co nejlépe, starosto Petře Vajbare.          Radek Průdek 
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 Vážení občané, děkujeme za projevenou 
důvěru v letošních volbách do obecního 
zastupitelstva. Hlasy, které jste nám dali 
ve volbách, nás zavazují k tomu, abychom se 
aktivně podíleli na vedení obce.  Sdružení pro 
Rakvice, které získalo nejvíce hlasů, nás oslovilo 
s návrhem, abychom se na tomto vedení společně 
podíleli. Proto jsme nejdříve jednali o budoucím 
rozvoji obce a poté na způsobu vedení. Společně 
jsme se shodli na hlavních prioritách, které 
bychom rádi realizovali v nadcházejícím 
volebním období.  
 
Hlavní priority volebního období: 

 Nadále budeme usilovat o vytvoření 
nových stavebních míst a to postupnou 
etapizací na základě již existující 
zástavbové studie v lokalitě „Dílce“. 
V případě, že jednání s majiteli pozemků 
nepovedou k dohodě, budeme hledat jiné 
lokality. 

Radnice „tehdy“ a dnes. 

Vážení spoluobčané, 
rád bych jménem kandidátů Sdružení pro Rakvice 
poděkoval všem, kteří přišli k volebním urnám 
10. a 11. října letošního roku a rozhodli tak o nové 
podobě zastupitelstva obce.  
 Zvláště pak děkuji těm, kteří podpořili naše 
kandidáty. Projevené důvěry si vážíme i s ohledem 
na skutečnost, že všichni tři zvolení kandidáti 
Sdružení pro Rakvice obhájili svůj mandát 
z minulého volebního období. 
 Dovolte mně popřát všem zvoleným 
zastupitelům hodně úspěchů, trpělivosti a dobrého 
úsudku v jejich práci pro všechny obyvatele 
naší obce. 
 Vám všem pak klidné vánoční svátky 
a pevné zdraví v novém roce 2015. 
 

Radek Průdek
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 Projekt výstavby nájemního domu bude 
podroben důkladné revizi se záměrem najít 
optimální podobu této investice. Tak, jak 
je v současné době navržen, je 
z ekonomických důvodů nerealizovatelný. 

 Budeme chtít dát větší prostor zájmovým 
spolkům a organizacím. V případě hodů 
budeme usilovat o  uzavření hlavní cesty 
a hledat vhodnější a bezpečnější umístění 
atrakcí po dobu hodů. 

 Dopravním značením budeme usilovat 
o omezení provozu motorových vozidel 
po cestách k Jezerům a omezení parkování 
na silnici u Šutráku - silnice od Podivína. 

 Budeme usilovat o získání dotace 
na revitalizaci Šutráku. 

 Budeme pokračovat v materiální podpoře 
školy v oblasti výstavby a údržby jejího 
zázemí s podporou vybraných školou 
pořádaných akcí. 

 Budeme pokračovat v již započaté 
rekonstrukci a výstavbě nových chodníků 
a úpravě bezpečného přecházení 
komunikací v místech u „transformátoru“ 
a „mlíčkárny“. 

 Budeme chtít revidovat smluvní vztahy 
sportovního areálu hřiště, Squashové haly 
a tenisových kurtů.  

 Po nabytí právní moci pozemkové reformy 
vznikne nárok na dotace pro rekonstrukce 
polních cest. Jako první by měli být 
opraveny cesty u letiště, hladová cesta 
k Jezerům, a cesta kolem Kamenšťáku, 
dále potom polní cesty mezi vinohrady. 

 
David Foldyna, místostarosta obce 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 

 

 

Vážení voliči, milí spoluobčané, 
 
chtěli bychom Vám touto cestou upřímně 
poděkovat za účast v komunálních volbách 
a za odevzdané hlasy, které umožnily dvěma 
kandidátům našeho sdružení zaujmout místa 
v zastupitelstvu naší obce. 
     Ubezpečujeme Vás, že uděláme vše, co bude 
v našich silách, abychom splnili v co největším 
rozsahu náš volební program a pomohli tím 
k úspěšnému rozvoji naší obce. 
     Za naše hnutí se členy obecního zastupitelstva 
stali: pan Radovan Foukal (současně také 
předseda kontrolního výboru zastupitelstva) a pan 
Ing. Tomáš Nečas, Ph.D. (současně také předseda 
výboru pro životní prostředí). 
     Kromě výše uvedených, se na chodu obce 
budou podílet i další členové naší kandidátky, a to 
činností v kontrolním výboru, finančním výboru 
nebo výboru životního prostředí. 
     Velmi rádi bychom Vás, vážení spoluobčané, 
při této příležitosti požádali o spolupráci 
na dalším rozvoji naší obce. Třeba vyjádřením 
se k tomu, co by bylo vhodné zlepšit jak 
z pohledu fungování obecního úřadu, tak v obci 
samotné. 
     Je samozřejmé, že nelze vše vyřešit okamžitě 
ke spokojenosti všech, nicméně někdy pomůže 
i snaha problémy otevřít a začít o nich veřejně 
diskutovat. 
 
Kontakty na nás, Vaše zastupitele:  
Radovan Foukal / rfoukal@seznam.cz,  
Ing. Tomáš Nečas, Ph.D. / necast@zf.mendelu.cz 
 
Těšíme se na spolupráci 
 
Radovan Foukal 
Ing. Tomáš Nečas, Ph.D 
Ing. Radek Švarc (člen kontrolního výboru) 
Mgr. Hana Bílková (člen finanční výboru) 
Miroslav Peš (člen výboru životního prostředí) 
 

Sdružení nezávislých kandidátů, kandidujících 
pod záštitou SNK Evropští demokraté 

do obecního zastupitelstva obce Rakvice 

Kandidáti z kandidátní listiny KDU-ČSL 
do zastupitelstva obce Rakvice děkují všem 
svým voličům a voličkám za projevenou 
důvěru v komunálních volbách.  
Všem zvoleným zastupitelům gratulujeme 
a přejeme jim spoustu moudrých rozhodnutí. 

Za kandidátku KDU-ČSL 
Jakub Cabal 



 Takže máme po volbách a starosta Petr Vajbar  určitě bilancuje, co se mu za dlouhých 20 let 
starostování povedlo, a co ne.  Jistě, nemohl se zavděčit všem, přesto mu patří dík a nutno podotknou, 
že se dost věcí v obci změnilo k lepšímu. 
 Již 12 let píši obecní kroniku a mimo jiné zapisuji členy kandidátek všech stran a jejich volební 
programy.  Čtu je důkladně a někdy se nestačím divit. Budovat chodníky, jistě je to potřebné, ale jsou 
využívány k tomu, na co jsou určené? Když jsou peníze, stavba se zadá podniku, ale přišel někdo 
s návrhem, co udělat, aby nesloužily jako parkoviště nebo toalety pro psy?  Lepší komunikace obce 
s veřejností by jistě neškodila, kolik kandidujících a občanů přichází na zasedání OÚ, kde by mohli 
podat své návrhy a nápady? Více kulturních akcí - v srpnu proběhlo výročí založení Sokola spojené 
s výstavou dokumentů rakvických sportovců, účast pouze 30 občanů. Když pročítám zpravodaje jiných 
obcí, vždy se uvádí účast zástupců obce, v naší obci to není asi důležité. Jen nakonec, když chci 
reprezentovat obec, tak by prezentace měla mít nějakou úroveň a ne jako malé odběhnutí z fotbalu, 
a to „MILÝ RAKVIČANÉ“ je bráno jako předvolební vtip na pobavení místo volebního guláše. 
 Nově zvoleným zastupitelům přeji, aby se jim dobře pracovalo a alespoň z části splnili 
své volební programy.                    (Iva Neuvirtová) 
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Dne 25. 9. 2014 podepsala 
firma VaK Břeclav, a.s. 

smlouvu na 85 000 000 Kč  
(dotace na ČOV). 

Vážení občané,  
společnost Vodovody a kanalizace Břeclav, a.s. zahájila 
rekonstrukci čistírny odpadních vod a kanalizace. Akce „Rakvice-
ČOV“ je financována za pomocí prostředků Státního fondu 
životního prostředí, Fondu soudržnosti a vlastních zdrojů 
(společnosti Vodovodů a kanalizací Břeclav, a.s.). Celková cena 
stavby ČOV a kanalizace Rakvice je 85 000 000 CZK.  
V rámci tohoto projektu je navržena oprava kanalizace v ulicích 
Dvorní, Svislá, Nádražní, Na Kopcech a U Hřiště. Součástí akce je 
provedení přeložek vodovodu, plynovodu a sloupu NN. 
O přesných termínech provádění prací na výše uvedených ulicích 
budete informováni pomocí veřejného rozhlasu a písemného 
upozornění, které bude doručováno do schránek dotčených 
nemovitostí. Bližší dotazy zodpoví technický dozor stavby: 
Ing. Křehlík Květoslav, tel: 737 206 138.   
Doba výstavby kanalizace v obci je 8 měsíců. Plánované 
dokončení je stanoveno do 31. 8. 2015.  

Vodovody a kanalizace Břeclav, a.s. 

CO SE V OBCI DĚJE 
 V současné době se 
pracuje v Sokolovně na úpravě 
okolí „placu“. Je hotová nová 
zídka pod myslivnou a opravené 
schodiště. Probíhá i oprava 
přístřešku pro muzikanty. Nový 
plot vedle cukrárny již porostl 
vysazenými rostlinami. 
 V plánu je také dokončení 
schodiště před Besedou, které 
bude ve stejném duchu, jako je 
u Sokolovny. 
 Po velké rekonstrukci 
obchodu ještě čeká na úpravu 
parkoviště, které se bude 
rekonstruovat a rozšiřovat. 
K dispozici bude kolem 
30 parkovacích míst, včetně těch 
pro invalidy. V plánu jsou 
i informační tabule OÚ kolem 
obchodní zdi. 

(Kateřina Blažková) 
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(Omlouvám se za sníženou kvalitu obrázku.) KB 

V rámci projektu  
„Dostavba kanalizace a rekonstrukce čistírny  
odpadních vod v obci Rakvice„  
bude společnost VHS Břeclav s.r.o. od listopadu provádět  
práce v Rakvicích, na ulicích Svislá a Dvorní. Zde projekt řeší dobudování kanalizace z důvodu napojení 
dosud nenapojených nemovitostí nastávajícího napojení nemovitostí do nově zrekonstruované stoky, 
způsobilé odvádět dešťové i splaškové vody. V lokalitě U Hřiště bude provedena nová stoka 
pro odkanalizování nově vybudovaných nemovitostí. Všechny stoky budou prováděny v otevřeném 
výkopu. Termínem dokončení prací na celém projektu je srpen 2015. 
O zahájení prací v jednotlivých částech ulic na rekonstrukci kanalizace, včetně prací na nutných 
přeložkách vodovodu nebo plynu bude občany vždy předem informovat mistr stavby pan Ivo Rodryč 
písemnými vzkazy do schránek nemovitostí i s uvedením telefonického spojení. 
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 Jen málokterá obec se může pochlubit tak 
pěkným venkovním areálem na pořádání 
kulturních akcí. Na návrh starosty (P. Vajbara), 
byla stará nevzhledná zídka nahrazena novým 
oplocením. Byl vybudován nový chodník k ulici 
Svislé, vznikl pěkný záhonek a prostor 
na vystavení historických předmětů. Tím je také 
otevřený výhled do prostor areálu, jak pro občany, 
tak pro turisty kteří zde projíždějí. Umístěný 
„žebřiňák“ věnoval p. Procházka F. z Martinic  
(rakvický rodák). V dřívějších dobách byl skoro 
v každém stavení, ale dnešní mládež v době 
traktorů a malotraktorů vůbec tento povoz neznají. 
Stojí zde také hasičská stříkačka. Za zmínku stojí 
historie Rakvických stříkaček. 
 V roce 1914 stav pokladny hasičského 
sboru nebyl dobrý, sbor čítal 20 členů, kteří platili 
roční příspěvek 1 Kč 20 hal. Příspěvek obce 
na činnost činil 50 Kč. Proto valná hromada 
požádala vedení obce o podporu na zakoupení 
nové stříkačky. Obec zakoupila novou 
dvouproudovou stříkačku od firmy R. A. 
SMÉKAL - Praha, avšak následkem vypuknutí 
I. světové války byla činnost sboru úplně 
zastavena až do roku 1919. Tato stříkačka stojí 
u Sokolovny. 
 V roce 1942 na valné hromadě sboru, byla 
projednána koupě motorové stříkačky. Ta byla 
dodána 8. 10. 1944 firmou Hasičské výrobní 
družstvo Čechy u Prostějova, za cenu 36 620 Kč, 
a 200 m hadice v hodnotě 11 347 Kč od firmy 
Vystrčil Telč.  Za účasti všech zástupců 
organizace byla na lukách u Trníčku provedena 
zkouška, dopadla dobře. Byla to první motorová 
stříkačka od založení sboru o výkonu 1 200 l/min. 
 Rok 1947 byl naplněn aktivní činností 
sboru.  Přihlásily se také 4 ženy, Liba Machačová, 
Marie Roháčová, Anežka Osiková a Marie 
Slámová. 
 V roce 1945 připadalo 60 let výročí 
od založení hasičského sboru. Pro pohnutou dobu 
a jiné záležitosti se členové sboru rozhodli tuto 
oslavu spojit se svěcením motorové stříkačky. 
Dne 3. 8. 1947 přijely sbory z Kobylí, Bořetic, 
Židlochovic, Přítluk, Zaječí a Staroviček. Po polní  

 

 
mši svaté bylo oficiální předání stříkačky 
předsedou NV p. Tomášem Lukešem. Kmotrou 
této první motorové stříkačky byla p. Kateřina 
Šírová.   Rodina Šírová postavila v ulici Nové 
mlýn, a hasičský sbor finančně podporovala.  
 Někteří občané se chybně domnívají, aniž 
by si to ověřili, že vybudovaný chodník a záhon 
je na pozemku Sokola.  Je to mylná informace, 
vždy tam byla obecní prašná a neudržovaná cesta. 

(Iva Neuvirtová) 
 

 
 
 
 

 
 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

POSTŘEHY Z OBCE

ZE SBORNÍKU 
VZPOMÍNEK 

 Další část ze sborníku vzpomínek 
nejoblíbenějších míst, od pana Huberta Opršala, 
patří Širokému Trníčku. Z technických důvodů 
je tento článek rozdělený na 2. části. 
Pokračování bude v příštím vydání zpravodaje. 
 
Kopie provedená přímo ze sborníku: 

(Omlouvám se za sníženou kvalitu. KB) 
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Děkujeme rakvickým hasičům!  
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 

 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 
 
 
 
 

 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 

 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

PODĚKOVÁNÍ 
 Zanedlouho to bude rok, kdy 
manžela postihla cévní mozková příhoda. 
Poděkování, které jsem napsala, 
se nedopatřením nedostalo do zpravodaje.  
Proto bych chtěla nyní poděkovat panu 
Janu Jilčíkovi a místnímu hasičskému 
sboru za poskytnutou rychlou pomoc. 
Bylo totiž velmi náročné jej přesunout 
do sanitky. 
Ještě jednou moc děkuji. 

Božena Michnová 

   Ve dnech 12. – 14. září si pro nás 
počasí připravilo přívalové deště. V sobotu 
pršelo skoro celý den v jednom kuse, a padlo 
cca 70 mm. Celkem za víkend napršelo kolem 
160 mm. Protože vody bylo mnoho a stále 
jí přibývalo, nestíhala ji odvádět ani 
kanalizace. Dolní konec Rakvic nakonec 
skončil pod vodou. Lidem se do sklepů 
nahrnula voda a neminulo to ani některé 
domy na Dvorní ulici.   
 Proto už do půlnoci vyjeli dobrovolní 
hasiči a pomáhali všem lidem, kteří to 
potřebovali. Jezdili bez přestání až 
do druhého dne odpoledne, čerpali vodu 
a pomáhali odstraňovat následky po dešti. 
  

Tímto tedy hasičům za všechny moc 
DĚKUJI! 

(Kateřina Blažková)
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Dovolte, abychom vám představili našeho nového kněze, P. Slavomíra Bedřicha. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Otče, můžete nám prozradit na úvod něco o sobě? 
 Narodil jsem se 22. března 1962 
v Hustopečích u Brna, do školy jsem chodil 
v Kloboukách u Brna, v Divákách se vyučil 
elektromontérem. 
Po prožitém povolání ke kněžství jsem nastoupil 
na Střední průmyslovou školu v oboru silnoproud 
elektro v Brně v Husovicích. Tuto střední školu 
jsem vystudoval při zaměstnání, večerně. 
Rok po maturitě jsem nastoupil na Teologickou 
fakultu v Litoměřicích. Tu jsem ukončil již na 
fakultě v Olomouci. 
Svěcení proběhlo v brněnské katedrále 
18. června 1994. Roční jáhenskou službu jsem 
vykonal v Pohořelicích. Po ní jsem byl ustanoven 
kaplanem v Židlochovicích a administrátorem 
v Blučině a Nosislavi. Po dvou letech jsem byl 
přeložen do Lysic u Blanska, kde jsem prožil celé 
své mládí a daroval je celé jedné generaci tamních 
věřících. 13. srpna jsem nastoupil jako farář 
do Podivína a Rakvic. 
 
Kdo Vás přivedl k víře? 
 Víra mne zaujala a to především tím, že 
jsem si už dávno v dětství kladl otázky a hledal 
na ně odpovědi. Ty odpovědi mě k víře přivedly, 
i když rodiče byli věřící. Také bylo krásné, když 
tatínek někdy řekl něco hezkého o Bohu, to vždy 
sedělo. 

 
V kolika letech a za jakých okolností jste ucítil 
povolání stát se knězem? 
 Že bych se měl já někdy stát knězem, jsem 
si nepřipouštěl. Vyučil jsem se řemeslu, 
elektromontérem a vize mého života byla v tom, 
že budu pracovat a po vojně založím rodinu. 
Do nějakých studií se mi už nechtělo. Maturita 
tedy nebyla. No, a následovalo „ono“ po vojně, 
bylo mi 23 let. Se skupinou mladých jsme 
si vyjeli v r. 1985 na pouť do Rajhradu, 
ku příležitosti 1100 let od úmrtí sv. Metoděje. 
Tam nastal silný okamžik, který mne vnitřně 
oslovil a vybídl k tomu, abych ve svém životě 
nastoupil cestu ke kněžství. Tedy povolání. Byl to 
šok. Celou noc jsem probrečel, totální životní 
změna, moje plány šly stranou. Dalších 14 dní 
jsem s tím bojoval a čekal jsem, že se z toho třeba 
jen vyspím a že toto, co bylo zaseto do mého 
nitra, odezní. Nestalo se tak a já tomuto volání 
podlehl tím, že jsem řekl Bohu své ano. Po tomto 
okamžiku mého souhlasu, mne naplnila velká 
radost a chuť, zakousnout se do nového 
dobrodružství. Hm, a co maturita? I na tu už byla 
chuť. Musel jsem si ji udělat během zaměstnání. 
Jelikož jsem jezdil po montážích, bylo třeba 
pracovat na jednom místě. Dal jsem tedy 
dosavadnímu zaměstnavateli výpověď. Stalo se. 
Ale najednou, jako blesk z nebe, tento 
zaměstnavatel vypsal možnost studovat i v tomto 
podniku s tím, že budu pracovat v Brně. Využil 
jsem toho. Bylo nás pět, co měli o školu zájem. 
Šli jsme před komisi, která měla jednotlivé 
uchazeče o střední studium doporučit. Ale bylo 
něco za něco. Šel první. Ptáme se jej pak, co bylo? 
Prý musel podepsat do strany! Taktéž další tři. 
Pro mne šok, protože jsem zamýšlel věci 
s „podpisem“ neslučitelné. Vstupuji já: „Pane 
Bedřich, něco za něco.“ Šok trval. V tom se 
ozvalo: „Stáhněte výpověď.“ Další šok, 
ze zázraku, který se právě udál. Zázrakem jsem 
byl přijat na školu, zvláště když moje přihláška 
zapadla ve škole za stůl a oni ji objevili až po mé 
urgenci. Tedy rychle zkoušku k přijetí, a pak 
hned, „jste přijat“. Dalším zázrakem jsem školu 

NOVINKY Z FARNOSTI



13

zdárně dokončil. Píšu schválně „zázrakem“, 
protože celý proces byl ještě složitější, než by si 
čtenář představoval. Takže několik zázraků 
a k tomu ani jeden vhozený klacek pod nohy, což 
byl v té době osmdesátých let také zázrak. Vše šlo 
hladce, až ke zdárné státní zkoušce již 
na olomoucké Teologické fakultě v Olomouci. 
 
Je těžké zvykat si po přeložení do jiné farnosti 
na nové farníky a prostředí? 
 Nevím, jestli je to těžké, ale spíše 
zajímavé. Noví farníci se zatím drží trošku 
v pozadí, protože neví, co ode mne mohou čekat. 
Z minulé zkušenosti vím, že to může trvat i léta. 
 
Jaké jsou Vaše koníčky, záliby? 
 Když je hezky, rád si někde vyjedu 
na motorce. Jezdil jsem už v mládí. Jinak mne 
baví každá pracovní činnost, klidně 
i v domácnosti. 
 
Jak nebo při čem si nejlépe odpočinete? 
  Pro mne jsou odpočinkové chvíle podívat 
se na nějaký film o přírodě, zvláště o zvířatech. 
Nerad si takový nechám ujít. 
 
Netrápí Vás někdy samota? 
 Samota mne netrápí. Většinou se něco 
děje, stýkám se s lidmi, něco se řeší a pak jsem 
rád chvíli sám. Samozřejmě, bylo by těžké být 
sám celý den, ale takových dnů bylo málo. 
 
Měl jste ve svém životě období, kdy jste si říkal, 
že jste se měl dát jinou životní cestou? 
 Ne, toto období jsem nikdy neměl. 
 
V dnešní době jsou některé katolické kostely téměř 
prázdné. Proč myslíte, že dnes víra lidi 
nepřitahuje? A co se s tím dá dělat? 
 Kostely jsou někde prázdné, protože 
spousta lidí nepotřebuje Boha, tedy ani důvěru 
v něj. Hraje v tom roli falešná představa o Bohu, 
který je jen jakýmsi „pomocníkem“.  Pomoci je 
třeba málo, protože ve většině případů 
si dovedeme pomoci sami. Dělat se s tím nedá nic, 
jen čekat. Každá společnost v dějinách totiž 
jednou všechno ztratila a pak se lidé vraceli 
k Bohu. To co ale Bůh očekává od nás, je to, 

že jej budeme v životě hledat, nacházet a milovat. 
Proto nás vlastně stvořil, k lásce. Škoda, že dnešní 
člověk si nejvíce zamiloval sám sebe. 
 
Jste rád, že jste byl přeložen právě do Podivína, 
nebo máte nějaké místo, o kterém si říkáte: 
"tam bych chtěl někdy působit?" 
 Ano, jsem rád, že jsem v Podivíně. O toto 
místo jsem nebojoval a vůbec to neovlivňoval, 
pak z toho může být krásné dobrodružství. Jestli 
bych chtěl někde působit, tak takové vysněné 
místo v sobě nemám. Všude se dají prožívat hezké 
chvíle. 
 
Můžete nám sdělit něco k probíhající opravě 
kostela? 
 Na opravě kostela se nejvíce podílí  obec – 
částkou 1200.000,- za což děkujeme. Farnost 
se podílí 200.000,-.  
Na celém plášti kostela se provádí nový štuk, 
který se pak natře barvou, kterou památkáři určí. 
Dále se bude dělat nová "suknice" věže, tj. spodní 
část věžního oplechování. Ta už je také dost 
poškozená zubem času. Svislejší část je ještě 
ucházející. Celá střecha věže pak bude natřena 
barvou. Dojde také k výměně okenic ve věži 
a všech oken na kostele, mimo vitráží.  
V budoucnu pak budeme jako farnost uvažovat 
o výmalbě vnitřku kostela. Snad se nám 
na to podaří získat nějaká dotace. Dále nás čeká 
oprava fary, aby se dala využívat. Chceme, aby to 
byla pěkná a praktická budova, pak se tam rádi 
budou lidé scházet k určitým aktivitám. 
 
Můžeme Vás poprosit ještě o nějaký kontakt 
na farní úřad? 
rkfpodivin@email.cz 
telefon: 608 250 229 
 

Děkujeme za rozhovor HK, JB. 
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 Po více jak roční odmlce píši zprávu JK 
za loňský a letošní rok. 
   Už posledně jsem se zmínila, že jsme 
skončili s chovem haflingů. Ale to neznamená, 
že dál nesledujeme potomky našich koní a nadále 
jsme aktivní ve Svazu chovatelů haflingů (SCHH). 
Ráda bych se zmínila, že současný předseda svazu 
MVDr. Jaroslav Dražan působí ve Světovém 
SCHH, což je v historii poprvé, co takovou funkci 
zastává Čech. A musím podotknout, že bývalý 
předseda svazu Rudolf Nachtigal mu v tom byl 
velice nápomocen. V jeho duchu stále probíhají 
závody haflingů v Hodějicích, kam každoročně 
jezdíme. Také v Kuchařovicích se pořádají svody 
a výstavy haflingů, kde jsou i zástupci našich koní 
dobře hodnoceni. Svědčí o tom fakt, že dva vnuci 
našeho Nolana jsou licencovaní plemenní hřebci. 
  Kromě haflingů máme i arabskou klisnu 
El Libru, které se letos narodil hřebeček Eragon. 
Je to veliký uličník. Jeho starší kamarádi Amis 
a Aton jsou od něho pěkně oškubaní. Díky němu 
nejsou jejich hřívy a ocasy to, co bývalo. 
 Mimo koní máme i jiná zvířátka – kozy, 
 

morčata, zebřičky. Navíc k nám minulý rok 
dorazilo malé prasátko, které si útěkem (asi 

z roštu) zachránilo život. Když se objevilo 
ve výběhu u koní, moc šancí na přežití jsme mu 
nedávali. Ale zmýlili jsme se. Prasátko Pepina, jak 
ji děti pojmenovaly, stále žije. Některým lidem 
vadilo, že jim ryje v záhonech, tak je nyní 
za plotem a dělá společnost koze.  
   Když byla Pepina ještě na svobodě, zažili 
jsme s ní hodně příhod. Oblíbila si největšího koně 
a ve výběhu lehávala v jeho blízkosti a on se stal 
jejím ochráncem. Jednou se dostal do výběhu 
vlčák poněkud nezodpovědné majitelky a začal 
Pepinu honit. Ale oddaný kamarád Ďáblík ji bránil 
a pro psa to nemuselo dopadnout dobře. 
   Pepina tehdy spávala ve výběhu u Ďáblíka. 
A kdo první přišel, ten si zabral box se slámou 
a senem. A byla to většinou právě Pepina, která 
vyhrála, a Ďáblík jen smutně koukal a spal venku. 
 Není nouze i o společenské události.  
 Potěšilo nás, že k nám zavítala skupina 
starších jezdců z Rakouska. Podnikli na koních 
několikadenní výlet v naší oblasti, i když 
plánované jezdecké stezky nejsou dokončeny. 
Počasí jim nepřálo, přijeli promoklí, špinaví, 
hladoví a žízniví. Ale jim ke cti se nejdříve 
postarali o své koně a pak teprve usedli k dobrému 
jídlu a pití sami.  
 Další podobnou zajímavou akcí byl 
památný pochod 2013 na počest husara 
nadporučíka Gedeona Virágha, který bojoval 
za svobodu v revolučních letech 1848-1849. 
Účastníci pochodu přijeli 25. 8. 2013 z Maďarska 
do obce Luky u Prahy. Ekipa jezdců pak 
absolvovala po stopách historie cestu dlouhou 
746 km. 4. září dorazili do Rakvic, přespali u nás 
a následujícího dne pokračovali do Skalice a odtud 
opět auty zpět do Maďarska. Cílem tohoto 
pochodu bylo přispět k obnovení mezinárodních 
vztahů a připomenutí si společné historie našich 
národů.  
 Letos využíváme naše koně především 
k rekreačnímu ježdění. Samozřejmě se věnujeme 
výcviku našich členů. 
 Děkujeme všem příznivcům koní 
a ostatních zvířátek za jejich zájem a přízeň.  
 Pěkné prožití vánočních svátků a všechno 
nejlepší do nového roku přeje  

Jaroslava Nachtigalová.  
                                                                                  

O aktuálním dění ve farnosti se můžete 
dozvědět na stránkách 

http://farnostrakvice.eu/ 
 

Předpokládaný čas mše svaté 
24. 12. 2014 je 20.00 hod. 

 
V  podání sboru Rakvická Musica-

pěvecký sbor RaMus, 
zazní II. Česká mše půlnoční 

J. J. Ryby. 

ZPRÁVA JK RAKVICE
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Na otázky týkající se pobočky ZUŠ v Rakvicích 

odpovídal ředitel Základní umělecké školy 
Břeclav pan Radek Pudelka. 

------------------------------------------------------------- 
 

 Od kdy v Rakvicích působíte? 
 

Od září 2012. 
 

 Jména učitelů + jaký nástroj vyučují? 
 

Jarmila Pařízková – klávesové nástroje  
(klavír a elektronické klávesové nástroje) 
Richard Lekavý – dechové nástroje dřevěné 
Martin Konečný – dechové nástroje žesťové 
Vít Němeček – hudební nauka 
 

 Kolik máte momentálně žáků? 
 

 V souhrnu se všemi pobočkami (Moravská 
Nová Ves, Lanžhot, Tvrdonice, Podivín 
a Rakvice) celkem 700 žáků, z toho na pobočce 
v Rakvicích 24 žáků. 
 

 Plánujete se nějak rozšiřovat? Přijímáte 
 nové žáky? Kdy a jak se mohou 
 nahlásit? 
 

 Rozšíření vždy závisí na možnostech 
školy. Učitelé působící v Rakvicích mají své 
úvazky hlavně na pobočce v Podivíně, do Rakvic 
dojíždějí. Jejich úvazky jsou momentálně 
naplněny. Dále jedna místnost, kterou máme 
k dispozici v Rakvicích, ani nijaké větší 
rozšiřování neumožňuje, v odpoledních hodinách 
je téměř maximálně využita. Nedá se tím pádem 
mluvit o záměru významně se v Rakvicích 
rozšířit. 
 Co se týče přijímání nových žáků, opět vše 
souvisí s výše zmíněnými faktory, má-li ten který 
konkrétní učitel místo v úvazku, je možné žáka 
na základě talentové zkoušky ke studiu přijmout, 
nicméně opět jsme omezeni kapacitními 
možnostmi.  
 Praktická cesta, jak se do školy přihlásit je 
vyplnit přihlášku, kterou poskytne buď vybraný 

  
 
 
učitel, nebo je možné, ji stáhnou z webu ZUŠ 
Břeclav. Doručit ji nějakým způsobem buď 
do Břeclavi na ZUŠ Břeclav, nebo ji jednoduše 
předat některému z učitelů na pobočce. 
Pak vykonat talentovou zkoušku, a pokud má  
učitel v úvazku místo, je možné žáka přijmout. 
 Optimální doba pro podávání přihlášek je 
květen a červen školního roku, který předchází 
tomu, od nějž má žák do ZUŠ docházet. 
 Na pobočce v Rakvicích je každý den mezi 
14:00 a 17:00 vždy některý z učitelů k zastižení. 
Učebna se nachází hned vedle knihovny 
v Rakvicích, v budově obecního úřadu. 
 

 O jaký nástroj je nejvíce zájem? 
 

 Obecně se dá říci, že nejvíce o nástroje 
klávesové a kytaru, nicméně výběr je vždy 
na samotném žákovi a jeho rodičích. 
 

 Mohou si Vás někde občané 
 poslechnout? Pořádáte vystoupení? 
 

 Všechna vystoupení, ať už běžné žákovské 
besídky, výroční koncerty, nebo absolventské 
koncerty, avizujeme opět na webu školy v roletce 
aktuality. Navíc pro všechna vystoupení 
na pobočkách se vytváří plakát, který visí 
na obecních informačních plochách, nebo přímo 
v místě, kde pobočky působí. 
 

 Nějaké jiné informace, o které byste se 
 chtěli podělit: 
 

 Těší nás zájem ze strany rakvických rodičů 
o studium na rakvické pobočce. Dle našich 
krátkých zkušeností s těmito žáky, je možno 
obecně říci, že se v Rakvicích vyskytuje vysoké 
procento talentovaných a současně motivovaných 
dětí. 

(Radek Pudelka) 
http://www.zusbreclav.info/ 

 
 
 

ZUŠ
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VINAŘI Z RAKVIC

Vinaři z Rakvic hledají dva spolehlivé 
brigádníky na letní provoz vinotéky 

v období od 06-09/2015. 
Vhodné pro studenty i důchodce. 

Informace na vinarizrakvic@seznam.cz 
nebo na tel.: 602 450 053. 

Svatomartinské sklepy stále 
lákají návštěvníky,  

bylo otevřeno 15 sklepů 
a pokladnou prošlo téměř 

 600 platících, které 
neodradilo ani podzimní 

počasí. 
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 Na tuto dobu se těší nejedna babička 
či dědeček. Končí jim totiž hlídací období svých 
vnoučat. I my, seniorky a senioři jsme odevzdali 
svá svěřená vnoučata rodičům a našli si chvíli 
volna, abychom si dopřáli relaxaci a probrali 
aktuální dění ve světě a doma. 
 U dobré kávy, špekáčku, výborně 
upraveného kapříka a vínečka jsme se sešli 
v příjemném prostředí naší sokolovny 23. 8. 2014 
odpoledne. 
Sešlo se nás opravdu hodně. To nikdo nečekal. 
Jestli jsem dobře počítala, tak ze 130 členů 
přišlo 75. Nálada byla velice dobrá, všichni se 
mezi sebou dobře bavili a přesto, že celý týden 
bylo počasí pochmurné, nám to sobotní odpoledne 
sluníčko přálo. Až na závěr se zvedl rychle vítr 
a ještě rychleji začalo kapat, ba co více hned lilo 
a lilo jako z konve. 
Někomu se podařilo včas odejít s prvními 
kapkami, ale někdo promokl až na kost. Náladu 
to však nezkazilo snad nikomu. Bylo by škoda 
pokazit si ji počasím. 
 Chtěli bychom novému výboru, který 
pracoval ve svém složení poprvé poděkovat 
za výbornou organizaci, obsluhu a celkové 
zajištění této akce. Poděkování patří také Luďkovi 
Zímovi a Laďovi Ráčkovi za přípravu stolů 
a laviček. Luďa též přinesl vínečko. 
 Vínko daroval také Klima Peš a Alenka 
Hégrová. Věříme, že příště ochutnáme vínko 
i od jiných vinařů. Je nás tam dost. 
Zvláštní poděkování patří Jarovi Konečnému, 
který nachytal ryby a ty připravil kuchařkám 
pro další zpracování. Daroval také vínečko. 
To, se šarmem sobě vlastním, také naléval. 
 Že se na někoho nedostalo? Že bylo porcí 
málo? To se snad dá omluvit, protože kdo má 
takovou schopnost odhadnout, kolik se dostaví 
hostů, když mnozí ani nevěděli, jestli přijdou. 
Dobrovolně se hlásím, že příště, se minu zase já. 
Hlavně že se sejdeme, popovídáme si, zazpíváme 
si, zasmějeme se a nemračíme se na sebe. Vždyť 
s úsměvem se žije lépe. 
Tak se tedy scházejme, radost si dělejme a podzim 
života si zpříjemňujme. 
 

 
 
Kdo tvoří nový výbor?     
 
Předsedkyně:  Anna Konečná 
Místopředsekyně: Marie Tesárková (za Přítluky) 
Hospodářka: Božena Valová  
Jednatelka: Blanka Charvátová 
 
Členové: Luděk Zíma, Marie Zachová,  
Květa Hlavňovská ,Vlasta Žůrková ze Zaječí, 
Liba Stehlíková.                                        
    
Přejeme jim pohodu při zajišťování všech akcí. 

(Miroslava Průdková) 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 Hned za čtrnáct dnů na to se podařila další 
akce. Tentokrát to byl zájezd 3. 9. 2014 
do Jevišovic, kde jsme navštívili Krokoterárium 
s podrobným výkladem o chovu krokodýlů, 
o životě jak ve volné přírodě, tak v zajetí. 
Dověděli jsme se, proč zanikla krokodýlí farma. 
 Odtud jsme odešli na prohlídku starého 
zámku, který byl zbudován původně jako hrad, ale 
pozdějšími majiteli přestavěn na zámek. Dlouhá 
léta však nesloužil svému účelu – prohlídkám. 
Až teď jej Moravské zemské muzeum v Brně 
renovovalo a slouží jako depozitář s různými 
vystavovanými sbírkami a zajímavostmi. 
 Po vydatném obědě na tamější opět 
renomované sýpce, jsme měli zajištěný oběd, tak 
jsme nemuseli čekat. Obsluha byla rychlá, oběd 
chutný. Aby nám vytrávilo, odešli jsme 
prohlédnout nový zámek, který dnes slouží jako 
dům seniorů. Dovnitř jsme se nedostali, ale 
zahrada kolem byla krásná, zdobená sochami 

PRÁZDNINY KONČÍ

ZÁJEZD  
DO JEVIŠOVIC
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a velice prostorná. I když dost unaveni, ale přece 
odhodláni zvládnout ještě prohlídku nejstarší 
přehrady v republice, nás pan řidič odvezl co 
nejblíže k ní. Každý svým stylem loudavé, 
unavené, kolébavé, chůze se dostal na kouzelné 
místo krásné zelené přírody se zákoutím po břehu 
zakotvených loděk s rybáři, klidnou vodní 
hladinou a na druhé straně turbíny odpouštěly 
vodu, která byla dravá a hučela, až zaléhaly uši. 
Zážitků bylo mnoho, ale my jsme se rozhodli ještě 
odjet do Znojma na prohlídku města vláčkem. 
Než vláček přijel, tak se debatovalo u dobré 
kávičky a laskomin. Okružní cesta městem, to byl 
zážitek nejsilnější. Průvodní slova průvodkyně 
nás seznamovala s míjejícími objekty, historií, 
zajímavostmi. Zvláštní zbarvení hlasu této dámy 
u mnohé z nás, vyvolalo úsměv na tváři.  
 
 
 
 
 
 
 
  

 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Pohled na Znojmo a jeho okolí od známé rotundy 
nás očaroval. Nasyceni krásnými dojmy, 
příjemnou pohodou jsme se trochu už zase 
hladoví (protože večeře se už plánovala doma) 
vrátili kolem půl osmé domů. 
Všichni zúčastnění, a bylo nás 44 členů, byli 
pozorní, dochvilní, ohleduplní a příjemně 
se bavili. 
 Patří právem vřelé poděkování členům 
výboru a zvláště pani Božence Valové za velmi 
dobrou organizaci celého dne. 
Šťastnému návratu a spokojenosti z jízdy vděčíme 
také panu řidiči. 
Určitě se zase v něčem poučíme, ale nemělo 
to chybu. 
Už dnes se těšíme na to příště  -  zase někde. 

Svaz tělesně postižených a senioři 
                                         (Miroslava Průdková) 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

ZAVÍRÁNÍ VODY KROUŽKU MLADÝCH RYBÁŘŮ
 Kroužek mladých rybářů ukončil rybářskou sezónu v listopadu tradičním zavíráním vody.  
Na letošní rok jsme vybrali naši známou „Kačenárnu“. Všem dětem, které měly zájem o vyzkoušení této 
rybolovné techniky, byly zapůjčeny umělé nástrahy. Děti poté provedli úklid nepořádku kolem vody. 
Je až neuvěřitelné, jaké množství odpadků zde zanechají ať již rybáři nebo jiní návštěvníci. Děti nemohli 
pochopit myšlení lidí, kteří v klidu nechají u vody pytle s odpadky, v ohništi obaly od nástrah a návnad, 
krabičky od cigaret, PET láhve, sklo atd. Vzhledem k množícímu se svévolnému stanování a rozdělávání 
ohňů je zabezpečení pořádku bohužel problematické. Příroda a naše vody si zaslouží úctu. Měli bychom 
dbát na jejich ochranu! 

 Po provedeném úklidu jsme si s dětmi opekli 
špekáčky a dali teplý čaj. Doufám, že se dětem činnost 
kroužku v letošním roce líbila a budou se těšit na další 
zážitky v novém roce.  
 
Petrův zdar!  

(Vít Pohanka - Vedoucí kroužku mládeže) 
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ZPRÁVIČKY ZE ŠKOLKY A ŠKOLY  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

SPOLUPRÁCE S MŠ PŘÍTLUKY
 Dne 30. 9. 2014 se uskutečnilo setkání 
předškoláků MŠ Rakvice a Přítluky. 
Navštívili jsme Ekocentrum - Trkmanka.  
Děti získali po absolvování enviromentálního 
výukového programu osvědčení „Cestujeme 
kolem světa“. 

Rodiče a děti se zapojili do soutěže 
„O nejzajímavější dýni“. 

Bodovali všichni návštěvníci MŠ. 
A koukněte, kdo vyhrál? 

Hanička Lukešová s maminkou 
a beruškou.

S provoláním „Ty brďo, 
to je hustý …………“ se v úterý 

21. října 2014 vrhla školčata 
poprvé na zcela nové herní prvky, 

které byly vybudovány 
u naší mateřské školy. 



20

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

(Jana Janoušková, Jaroslav Vysloužil) 

 Po dvou letech příprav se podařilo během 
letních prázdnin provést celkovou rekonstrukci 
školní kuchyně a jídelny. Škola tak získala skutečně 
velmi moderní zázemí pro přípravu jídel 
a stravování dle požadavků „současné školské 
gastronomie“.  Nyní se zde připravují jídla 
pro všechny děti naší a přítlucké mateřské školy, 
přibližně pro 160 žáků základní školy, třicet jejích 
pracovníků a průměrně asi pro pětapadesát 
strávníků z řad veřejnosti. 

 Ještě nedozněly poslední 
prázdninové zážitky a už je tady v plném 
proudu další školní rok, s ním noví prvňáčci 
a kromě každodenních školních starostí 
i aktivity, které se postupem času stávají 
nedílnou součástí naší školy. 
 Ve čtvrtek 11. září přišly děti 1. – 4. 
třídy do školy hned dvakrát. Ráno na výuku 
a navečer na spaní ve škole. Lavice 
vyměnily za spacáky a plyšáky pro lepší 
usínání, školu si prošly i večer, 
to neuvěřitelné ticho se vůbec nepodobalo 
obvyklému dopolednímu ruchu, který 
ve škole panuje. Škoda jenom, že z důvodu 
vytrvalého deště nemohlo proběhnout 
opékání a dýňování, které tuto akci 
doprovází. 
 Na druhý den děti navštívily paní 
Nachtigalovou, která je provedla stájemi 
a seznámila je se všemi zvířaty, o která se 
stará. Moc jí děkujeme za ochotu 
a vstřícnost, s níž se nám věnovala. 
 Ve čtvrtek 16. října jeli prvňáčci 
a druháci na Pálavu. Z Klentnice vyšlápli 
na Stolovou horu a tam pouštěli draky. 
Někomu vzlétli hned, jiní vzdorovali, 
sem tam se i zamotali, ale nakonec snad byli 
všichni spokojeni. Výhled do okolí byl 
kouzelný. 
 Za Hurvínkem a Máničkou vyrazili 
prvňáci a druháci 3. listopadu do Brna. 
Loutkové představení Hurvínkova 
nebesíčka měli možnost zhlédnout díky 
paní Janě Krůzové, která dětem věnovala 
vstupenky. 
I touto cestou ještě jednou děkujeme. 
 S blížícím se adventem se 
připravujeme na jarmark. Ve výtvarných 
dílničkách nám každý rok vydatně pomáhají 
rodiče i prarodiče. Žáci první třídy se svými 
nejbližšími zdobili perníčky ve středu 
19. listopadu a druháci pod dohledem 
maminek, babiček i tatínků vytvářeli 
ve čtvrtek 13. listopadu výrobky 
s vánočními motivy z keramické hlíny. 

(Renata Jedličková) 
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Vánoční dílničky 
1. a 2. třída

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Co to zní krajinou 
 

Poslouchám, co to zní rozlehlou krajinou, 
pokoj, klid prochází i naší dědinou. 
Kostelní zvony už líbezně znějí, 
překrásnou árii tichounce zacinkají. 
 
V oknech se rozzáří vánoční stromečky, 
pod nimi lákavé, nádherné dárečky. 
Dneska si budeme společně přát, 
vše krásné společně chceme všem dát. 

(Miroslava Průdková)



RAKVICE V KNIHÁCH
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U tří lip – malíř J. Horňák 

 Kniha o zemědělství je v podstatě dílem 
otce Miroslava Vajbara, který to vše doplňuje 
a dává do konečné formy. Má být dokumentem 
toho, jak se mění celkový pohled 
na hospodaření. Že dříve si lidé vážili jak půdy, 
tak i krásného okolí Rakvic.  
 Zemědělství je důležitým zdrojem 
obživy. Ale prostředí, ve kterém žijeme, po nás 
bude patřit dětem a vnoučatům a pak i jejich 
dětem. A málokdo si uvědomí, že co teď 
zničíme, pak už se těžce obnovuje. Mnohokrát 
již zmiňovaným tématem je „U tří lip“. Ti starší 
si jistě pamatují, ale ostatní znají už jen 
z obrázků. Bylo zde totiž zřízeno polní hnojiště. 
Pamětníků ubývá, tak jako těch pěkných míst 
v rakvickém katastru. Tak se alespoň snažme 
zachovat si třeba místa k procházkám. 
Rakvičané bojovali za les, o který jsme bohužel 
přišli, ale proč si nezachovat alespoň jiné hezké 
místo v krajině. Zpevněnou cestou nebo 
chodníčkem by se určitě našel někdo, jak z 
obyvatel, tak i turistů, kdo by si výlet ke třem 
lipám udělal. 
 Pokud i Vy máte nějaké informace nebo 
podklady na některé téma a rádi byste se o ně 
podělili, můžete je předat panu Vajbarovi, nebo 
je pošlete v elektronické formě na:  
zpravodaj.rakvice@seznam.cz.  

(Kateřina Blažková) 

 Pan Miroslav Vajbar většinu svého 
volného času věnuje dějinám naší vesnice. 
Obchází pamětníky a studuje veškeré archivy, 
aby ucelil informace o Rakvicích, které pak 
zpracovává do knih. Touto prací, která ho baví 
a dělá ji pouze z vlastní iniciativy, pomáhá nám 
všem, abychom nezapomněli, jakou bohatou 
historií naší obce se můžeme pyšnit.  
 Očekávanou knihou, která by měla 
za krátko vyjít, je Vzlet a pád sokola, popisující 
bohatou činnost tělovýchovného spolku Sokol. 
Další publikace, které se snad dočkáme v příštím 
roce, by měla patřit nejvýznamnějšímu 
rakvickém rodákovi Eduardu Kornyšlovi. Témat 
ke zpracování je ale stále mnoho, proto, pokud 
tomu bude osud nakloněn, můžeme se těšit i na 
knihy o vývoji zemědělství v Rakvicích, Kroj 
kdysi a dnes, Vinařství a rakvické sklepy a ještě 
snad i Dějiny obce. 
 

Co takhle pěší zóna u ZŠ a MŠ? 
   Píši z pohledu babičky, která se třemi dětmi každé ráno absolvuje nebezpečnou cestu 
od parkoviště pod školou do školy a školky. Myslím si, že by se rodiče, kteří vozí ráno děti 
do školy, měli zamyslet nad bezpečností dětí, které chodí do školy pěšky. 
  Děti balancují na patníku a riskují, že uklouznou a spadnou pod bezohledně projíždějící 
auta. A o maminkách s kočárky ani nemluvím. 
 Auta jsou ve dvou řadách, kde jedna stojí a druhá projíždějí a mezi nimi se motají děti. 
Asi pokud se něco nestane, tak se nic řešit nebude, ale to už bude pozdě. Z toho, abych děti pustila 
z parkoviště samotné, mám strach. Když tuto cestu mohou s dětmi absolvovat babičky, proč by 
nemohli i podstatně mladší rodiče? Pak by cesta byla bezpečnější. 
Takže co takhle pěší zóna u ZŠ a MŠ? 

 (Jaroslava  Nachtigalová) 
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Rakvice, Mikulov – S výrobou moštů začali teprve 
letos, přesto se už v Révě Rakvice pyšní oceněním 
Česká chuťovka 2014. Vinařská firma uspěla 
s kombinací jablko – bezinka v kategorii 
nealkoholických nápojů. Na výrobek si může dát 
značku ukazující na Dobrý tuzemský potravinářský 
výrobek. 
 Pro Révu šlo v této soutěži  o premiéru. 
„Přihlásili jsme se s moštem, který děláme letos 
vůbec poprvé. Výsledek nám ukázal, že mošty 
vyrábíme dobře. Ocenění určila odborná komise," 
uvedl jednatel rakvické společnosti Bronislav 
Průdek. 
 Na mošty Révy lze narazit už 
i v maloobchodní síti. Kromě kombinace jablka 
a bezinky se Rakvičtí zaměřili rovněž na spojení 
jablka s hruškou nebo hroznem. „Díky nové 
moštárně zpracováváme tímto způsobem také 
hrozny samostatně. V okolí zájem  o mošty cítíme. 
Pomalu už dáváme na trh hroznové šťávy, které 
budou mít označení biovýrobek. Půjde o šest 
odrůd," doplnil Průdek. 
 Mošty chce společně s kolegy přihlásit 
i do dalších soutěží. A za rok se pokusí obhájit 
ocenění Česká chuťovka. 
 Mezi úspěšné se zařadila rovněž 
mikulovská společnost Frigoprima. V kategorii 
masných výrobků zaujala jemnými kuřecími 
stripsy. 
 Soutěž, při níž se rozdávají také ocenění 
Dětská chuťovka, se konala po šesté. Vyhlášení 
se uskutečnilo v rytířském sále Senátu. 

(Lukáš Ivánek) 
 

 
Vítězství vinařů: papírování ubude, 
ministerstvo zjednoduší podmínky 

 

(Břeclavký deník, dne: 6. 11. 2014) 
 
Břeclavsko – Petice měla smysl, má jasno 
krumvířský vinař Josef Valihrach a současně 
předseda Vinařské asociace České republiky. Právě 
ta přišla v září s podpisovou akcí proti neúnosné 
administrativní zátěži. Podepsalo se pod ni přes pět 
stovek vinařů a také obchodníků s vínem. 
 Proč? Nelíbí se jim, že Státní zemědělská 
a potravinářská inspekce začala od srpna striktně  

 
 
 

vyžadovat a kontrolovat vyplnění průvodních 
dokladů k vínu, jak to stanoví platná zákonná 
norma  z roku 2009. Ta na těchto dokladech při 
prodeji vína  v množství nad sto litrů požaduje 
veškeré povinné údaje dle etikety, podobně jako při 
vyvážení vína do zahraničí. 
 V prvním čtvrtletí příštího roku se to změní. 
Dohodli se na tom nespokojení vinaři 
 s ministerstvem zemědělství. „Jednání bylo velmi 
vstřícné. Zástupci ministerstva slíbili, že to budou 
řešit a podmínky zjednoduší. Ty nové by měly začít 
platit v prvním čtvrtletí roku 2015, jakmile 
to projde schvalovacím procesem na ministerstvu," 
neskrýval Valihrach spokojenost. 
 Podle něj kritizované byrokratické postupy 
nepoužívají Němci ani Francouzi. Dali si výjimky. 
Výjimečná shoda 
 Podepsané petiční archy předali zástupci 
Vinařské asociace na ministerstvo o dva týdny dřív. 
Byl na nich i podpis jednatele Révy Rakvice 
Bronislava Průdka. „Chtějí vypisovat věci, které 
jen zdržují  a k ničemu to není. Kolem vína jsou jiné 
problémy, které by se měly řešit a ty nikdo neřeší. 
Toto nám jen přidává práci a přínos je nula," 
kritizoval šéf Révy. 
 Státní zemědělská a potravinářská inspekce 
se bránila, že pouze trvá na dodržování zákona. 
A zpřísněný přístup vysvětlovala zesílením boje 
proti černému trhu s vínem. 
 K iniciativě o zjednodušení průvodního 
dokladu pro vnitrostátní přepravu vín se nakonec 
připojil i Svaz vinařů České republiky, který 
s Vinařskou asociací často marně hledá společnou 
řeč. „Na jednání byla dohodnutá forma 
zjednodušeného průvodního dokladu, který by měl 
obsahovat sedm základních povinných položek. 
Za tento doklad bude považován jakýkoliv doklad 
– dodací list, faktura, účtenka a podobně, pokud 
tyto údaje bude obsahovat," vracel se ke schůzce 
na ministerstvu ředitel Svazu vinařů Martin Půček. 
 Valihrach odmítl, že by iniciativa vinařů 
byla namířená proti kontrolám inspekce. „Slyšel 
jsem, že nechceme kontroly, ale tak to není. Dali 
jsme sami návrhy, jak některé palčivé problémy 
řešit. Průvodní doklady ale byla špatná volba. Jsme 
pro zpřísnění kontrol, ovšem tam, kde to smysl," 
argumentoval. 
 A odsoudil nedávný útok na inspektora 
Státní zemědělské a potravinářské inspekce, 
kterému někdo polil dům a auto kyselinou. 

(Michal Šupálek) 
 

PSALI V NOVINÁCH

Rakvická Réva získala ocenění Česká 
chuťovka. Díky moštu 

(Břeclavký deník, dne: 30. 10. 2014) 
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Chráněné bydlení Mirandie je čerstvě zkolaudováno. 
 
Chráněného bydlení Mirandie v Brumovicích na Břeclavsku pro dospělé osoby s mentálním postižením 
bylo řádně zkolaudováno 30. října 2014. Stavět se začalo loni v září, stavba byla provedena za pouhých 
14 měsiců. V současné době probíhá výběrové řízení na klienty, čeká se na schválení výběrového řízení 
na vnitřní vybavení. Zahájení provozu je posunuto z tohoto důvodu na květen- červen 2015. 
 
Náklady na provedené stavební práce činí celkem 18 144 212 Kč. Část vynaložených nákladů ve výši 
9 985 463 Kč byla proplacena z evropských prostředků, další částka ve výši: 5 815 777 Kč byla předložena 
k proplacení, poslední část bude předložena po realizaci vnitřního vybavení. Celkové náklady jsou 
rozpočtovány na 20,8 milionů Kč. 17,5 milionů Kč je maximální výše dotace, chybějící peníze ve výši 
3,3 milionu korun si musí BETLÉM zajistit sám. Prostředky ve výši cca 1,7 milionu korun jsou už použity, 
ale citelně schází 1,6 milionu korun, tedy necelá polovina potřebné částky, kterou je potřeba zajistit 
co nejdříve, vzhledem k tomu, že pro jejich pokrytí je použito půjčky. 
Vznik projektu Chráněného bydlení Mirandie 
Diakonie ČCE - středisko BETLÉM se sídlem v Kloboukách u Brna provozuje na Hustopečsku již tři 
zařízení sociálních služeb pro dospělé i děti s vážným postižením tělesným, mentálním i kombinovaným. 
Žádné z nich však nemá statut chráněného bydlení, o které je z řad dospělých osob s mentálním postižením 
a jejich rodin velký zájem. Není divu - jde o nejmodernější sociální službu s maximální mírou její 
humanizace. 
Popis projektu Chráněného bydlení Mirandie 
Chráněné bydlení rodinného typu nabídne místa 12 dospělým osobám s mentálním postižením vyžadujícím 
vyšší míru pomoci a dohledu druhé osoby. Budou ho tvořit dva samostatné byty (domácnosti), každý pro 
šest osob. Vstup a technické zázemí budou společné, chybět nebude výtah. 
Uživatelé služby, tj. obyvatelé Mirandie, budou plně integrováni do sociálních struktur obce a regionu. Aby 
se co nejvíce přiblížili životu svých vrstevníků, budou dopoledne dojíždět do volnočasových dílen 
v sousedních Morkůvkách, odpoledne mohou pomáhat při úklidu, práci na zahradě a čas budou mít 
i na procházky a společné aktivity. O víkendu a o svátcích budou jezdit na výlety a rekreační pobyty, 
případně navštěvovat rodiče.  
 
Jakým způsobem lze pomoci 

 V sobotu 29. listopadu 2014 od 18:00 hodin se bude konat v Hotelu Centro Hustopeče 
14. společenský večer s dobročinnou aukcí, jejíž výtěžek je určen na spolufinancování tohoto 
projektu. Srdečně zveme na toto společenské setkání, bude hrát skupina TEREBINT a možná 
přijde i kouzelník, podrobnější informace jsou na webu www.betlem.org, před akcí samotnou zde 
budou včas zveřejněny dražené exponáty.  

 Peníze je také možné darovat na sbírkový účet: 2331534/0300 
 DMS MIRANDIE odeslané na číslo 87777 (stojí 30 Kč a MIRANDIE z toho obdrží 28,50 Kč). 

Pokud pošlete textovou zprávu ve tvaru DMS ROK MIRANDIE, bude váš dar formou SMS 
opakován každý měsíc v průběhu jednoho roku, celkem 12x. Pro veřejnost je již instalováno 
12 sbírkových pokladniček na významných místech v okrese Břeclav, Hodonín a Brno-venkov, 
tedy na území, odkud budou pocházet budoucí klienti Chráněného bydlení Mirandie. 

 
Kontaktní osoby, které jsou připraveny poskytnout doplňující informace: 
Petr Hejl, DiS, ředitel a předseda správní rady, manažer projektu Chráněného bydlení Mirandie  
Tel: 777 936 580, hejl@betlem.org 
Ing. Jan Gavlík, úsek vnějších vztahů, člen správní rady střediska 
Tel.:777 936 578, 519 419 977, gavlik@betlem.org 
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Co je Spartan Race? 
 Je to terénní běh plný bláta. Na trati je dle 
délky závodu rozmístěno různé množství umělých 
i přírodních překážek. Hodně lidí to bere jeho 
dokončení jako výzvu či životní styl. V Bořeticích 
byl závod střední obtížnosti, minimálně 13 km 
a 21 překážek. 
 
Kolik měla členů vaše skupina celkem, měli 
jste mezi sebou i děvčata?  
 Celkem nás bylo 20 členů, 10 kluků 
z Rakvic a 10 dalších kamarádů z celého okresu 
Břeclav. V naší skupině byly 2 holky. Za Rakvice 
se zúčastnili Tomáš Krejčíř, Tomáš Průdek, Libor 
Lukeš, Karel Blažek, Karel Krejčíř (žije 
v Břeclavi), Dominik Vajbar, Jiří Bartoš, Tomáš 
Bartoš, Martin Kabriel, Miroslav Šubík. 
 
Měli jste nějakou taktiku? 
 Na začátku jsme si řekli, že si budeme 
na překážkách pomáhat a rozdělili jsme se na dvě 
skupiny, rychlou a rychlejší (smích). Tohle 
uspořádání se během závodu rozpadlo, když jsme 
zjistili, že máme každý jinou výkonnost. 
Ale ze začátku jsme si na blátivých překážkách 
dost pomohli. 

Jak jste se na závod připravovali? 
 Všichni jsme začali běhat. Přece jen trať 
13 km+ budí dost respekt. Do běhu jsme začali 
dělat angličáky (dřep, klik, výskok), které jsou 
trestem při nesplnění překážky. Taky jsme 
se občas vydali na školní hřiště, kde mají 
crossfiťáci venkovní hřiště na posilování. 
 
Jaká byla v Bořeticích atmosféra? Jak to celé 
na vás působilo? 
 Na startu v Bořeticích se sešlo víc jak 
1500 závodníků. Tipuju, že diváků tam mohlo být 
dobře 3000 lidí. To je obrovský dav, který se chce 
bavit. Celý ten kolotoč kolem závodu byl super. 
Pořadatelé se závodníky snaží do závodu opravdu 
vtáhnout a daří se jim to. Na startu si opravdu 
připadáte jako bojovník někde v Řecku, který jde 
podat co nejlepší výkon. Po doběhu dostane každý 
závodník medaili a je na všech vidět jak jsou 
šťastní, že tu šílenost zvládli. 
 
 Jaké byly podmínky závodu (připravenost 
tratě, počasí, organizace)? 
 Organizace byla perfektní. Značení tratě 
každých par desítek metrů. U každé překážky jsou 
dobrovolníci, kteří dohlíží na splnění překážky 

 „Pochopíš až v cíli!“ je heslo extrémního, ale oblíbeného terénního běhu s náročnými 
překážkami. 
Sparťanský závod je přední světový překážkový běh založený bývalými členy námořní pěchoty 
Velké Británie a fanoušky extrémních sportovních akcí. Trasa a překážky závodu nejsou nikdy 
zveřejňovány, proto se s nimi závodníci musí popasovat přímo až na místě. Poslední z pěti závodů v ČR 
se letos konal 27. září v Bořeticích, kam se vydali i někteří odvážlivci z Rakvic. Úplně poslední závod 
v tomto roce byl 25. října v Budapešti, kde jsme měli dva zástupce (Dominik Vajbar a Karel Krejčíř). 
Kluci odpověděli na pár otázek o závodu Spartan Race v Bořeticích: 
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a při nesplnění překážky dohlíží na splnění 
penalizace, tedy angličáků. Počasí celkem vyšlo 
a nepršelo, ale ono by to vlastně bylo jedno, když 
po prvních 300 metrech skočíte do Svodnice, tak 
zbytek závodu neuschnete. 
 
Co bylo pro vás nejtěžší? Která překážka vám 
dělala problémy? 
 Tohle je dost individuální. Pro většinu si 
myslím byla dost tvrdá Trkmanka. Přesněji řečeno 
brodění 800 metrů v Trkmance proti proudu 
s vodou po hlavu. Bavíme se o konci září, teplota 
vody nic moc. 
Pro někoho je těžké uběhnout 14 km v terénu 
s množstvím kopců. Ony ty seběhy z kopce 
můžou být hodně bolestivé. A když to zvládneš, 
tak může přijít překážka, kterou neuděláš (oštěp, 
šplh) a najednou máš povinně 30 angličáků. 
Vím, že někteří z naší skupiny jich dělaly 180. 
Je to hodně náročný dělat tolikrát dokola dřep, 
klik, výskok. 
 
 
 
 
 
 
 
 

Chystáte se zúčastnit i dalších závodů? 
 Příští rok bychom chtěli vyzkoušet 
všechny tři obtížnosti: Sprint 5km+, Super 13km+ 
a Beast 20km+.  Někteří dokonce vyhlásili útok 
na stupně vítězů (smích).  
 
Jaký byl váš čas? Víte, kolikátí jste doběhli do 
cíle? 
 Protože jsme nakonec neběželi společně, 
tak jsou ty časy různé. Nejrychlejší z naší skupiny 
za 2 hodiny 6 minut. Většina z nás se pohybovala 
v čase kolem 3 hodin. Pořadí víme, 
ale za důležitější považujeme dokončení závodu.  
Jak jsem řekl, je to výzva. 
 
Nějaká zajímavost nebo další sdělení, o která 
byste se chtěli podělit? 
 Jestli někdo máte chuť to zkusit, tak klidně 
dejte vědět a my Vás vezmeme s sebou, když 
bude místo.  A to se týká mladých, i těch trochu 
starších. V Bořeticích letos závodil například kluk 
o berlích a nebo 70 - letý pán. Oba dorazili 
do cíle.  
 Na závěr snad jen pozdrav závodníků 
AROOOOO. 

(Jiří Bartoš, Kateřina Blažková)  
http://spartan-race.cz/ 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Vánoce 
Nenápadně, potichu přišly jako vloni. 
Všude kolem dokola rolničky už zvoní. 
Krásné tóny vánoční v koledách nám znějí 
a lidé si v ulicích všechno krásné přejí. 
 
Rozzářený stromeček na náměstí stojí, 
všichni malí caparti z něho radost mají. 
Těší se na nadílku pod vánočním stromkem, 
až tatínek zazvoní malinkatým zvonkem. 
 
Oči se všem rozzáří, úžas stoupá v tváři, 
žárovičky na stromku světýlkami září. 
Pod stromkem jsou dárečky, které kouzlo mají, 
štěstí, radost, pohodu všem nám udělají. 

(Miroslava Průdková)
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Doslovný přepis článku z Lidových novin ze dne 
29. listopadu 1911. 

 
 Svatá víra udržuje mládež v bázni boží, 
viní ji cnostmi a vznešenými ideály a chrání ji 
před všemi nepravostmi. Proto založil nám 
P. Šrámek orly, proto máme různá bratrstva 
třetího řádu a bohabojné Terezky. Taková mládež 
je velmi povolná, ráda na sebe bere sladké jho 
jako oslátko a neohlíží se po ničem jiném než 
po blaženosti nebeské. Ďábel má arci hrocnou 
moc a někdy svede i vyvolené, aby se zmlsali 
někde na bečku farářova vína nebo na půvaby 
panenské. Přes to však to není tak zlé, uvážíme-li, 
že mládež pokrokářská a bezbožecká vůbec 
sladuje všelijaké podvratné snahy, podvrací oltáře 
i trůny. Stane se však, budiž bohu žalováno, že 
i mládež odkájená spasitelnou vírou, neodolá 
zlým touhám, ale ani pak nepodvrací místa 
a ideje, tak vznešené. 
 Mládež v Rakvicích, sídle katolicko-
národního poslance Krčky spokojuje se činností 
podvracející – záchody. 
 Počestný ministr obuvnický Karel Dvořák 
spěchal večer 9. září po svátku Jména Panny 
Marie na ono místo vykázané nejvšednějším 
nutnostem a slabostem lidským. Není divu, bylo 
to v čas vaření trnek, všeobecné lízačky 
a letošního vína. Sotva se však odstrojil a usedl, 
zaslechl zvenčí divné zvuky. Najednou cosi 
udeřilo do dveří, rána stíhala ránu, potom 
se několik párů silných paží chopilo křehké 
schránky, v níž mistr Dvořák našel svůj útulek, 
a začalo jí povážlivě houpati. Kdyby to bylo 
trvalo ještě dále, byl by zapomněl na následky 
lízačky a rozstonal se mořskou nemocí. Pot 
vstoupil mu na čelo a v trapném rozpoložení – 
neboť už ani neseděl ani nestál – jal se vzývati 
všechny vyšší mocnosti, aby ho uchránily před 
úrazem. Leč situace stávala se čím dál zoufalejší. 

Mistr Dvořák ve svém strachu připadl asi 
na myšlenku, že na tak zvláštním místě nebude asi 
vyslyšen, vyrazil dvéře a vyběhl nemaje času 
přikrýti nahotu svou jako patriarcha Noe okusiv 
prvního vína. Avšak venku čekalo na něho teprve 
bolestné překvapení. Neměl sice kdy ohlédnouti 
se, uviděl však přece dvě postavy v temnu večera. 
A jak prchal, ucítil mocné švihnutí páskem 
na jedné straně těla; v strachu a zděšení neřídil 
se arcí slovy Písma, které praví »nastav obě«, 
nýbrž zvedl kalhoty a hnal se k svému 
nedalekému příbytku. Ocitnuv se na prahu 
a shledav, že mu do kalhot nespadlo srdce, jal se 
sbírati cihly a házel po svých pronásledovatelích. 
Ti se nezalekli a odpovídali stejnou zbraní, až 
mistr Dvořák uznal, že je lepší čestný ústup než 
nejisté vítězství. Skočil tedy do domu, 
zabarikádoval dvéře deskou olšovou a kmenem 
akátovým, vběhl do světnice a lehl si do postele. 
 Z venku ozývaly se nové rány. Posléze 
seznal Dvořák, že dvéře povolily a v tom 
okamžiku nepřátelé hrnuli se už do světnice. Byli 
to tři kočí František Jilčík, František Suchyňa 
a Václav Poláček. Všichni se vrhli na mistra 
Dvořáka a rukou společnou a nerozdílnou zbili ho 
tak, že se sotva hýbal. Konečně řekl Jilčík svým 
přátelům, aby ho nechali, že už má dost a odešli. 
 Tím však vítězný pochod tří 
křesťanskokatolických jinochů neukončil. Jejich 
orlí vzlet zalíbil se četnictvu a později státnímu 
návladnictví, jež konečně celý trojspolek 
obžalovalo pro zločin násilného vpadnutí 
do cizího příbytku a přestupek lehkého ublížení 
na těle. 
 Včera octli se před soudem. Vyprchal už 
jejich orlí vzlet a nadšení a přiznávali se kajícně 
ke všemu. Dvořáka prý nehodlali zbít, ani ho 
napadnout, jen začtveračiti a chtěli ho svrhnout 
do louže, kdy pak házel cihlami, umínili si dát mu 
pár facek. 
 Mistr Dvořák se 
nedostavil. Jeden z obviněných 
to vysvětlil takto: »Nemá bot 
a je ševc, protože nechce dělat 
a je lump.« Četl se proto pouze 
jeho protokol. Všichni tři 
hrdinové z Rakvic byli odsouzeni ve smyslu 
žaloby na dva měsíce do těžkého žaláře. (KB)
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Vinařské akce 
Rakvice 2015 

 

Tradiční výstava vín 
Spolek Vinaři z Rakvic, srdečně zve všechny 
příznivce a milovníky vína na tradiční košt, který 
se koná v sále sokolovny v sobotu 28. 3. 2015 
od 10 hod. K ochutnání budou stovky vzorků 

od místních i okolních vinařů a vinařských firem. 
Zahraje cimbálová muzika.  
Bodování vzorků proběhne v pátek 20. 3. 
od 17.00 hod tamtéž. 
 

Den otevřených sklepů - za vínem 
do Rakvic 

Spolek Vinaři z Rakvic, srdečně zve všechny 
příznivce a milovníky vína do vinařské obce 
Rakvice na Den otevřených sklepů. Rádi bychom 
Vás provedli po místních vinných sklepech, kde 
ochutnáte vína s nezaměnitelným rukopisem 
jednotlivých sklepmistrů a pozvolna u skleničky 
dobrého vína načerpáte jedinečnou atmosféru 
rakvických sklepů.  
Přijďte se i Vy přesvědčit v sobotu 
25. dubna 2015 od 11:00 - 19.00 hodin a strávit 
příjemný den s místními vinaři. 
 

Za vínem do Rakvic 
Spolek Vinaři z Rakvic zve všechny milovníky 
vína do vinařské obce Rakvice na ochutnávky vín 
rakvických vinařů v otevřeném obecním sklepě 
"VINOTÉKA". Otevřeno na rakvické hody 
a v období prázdnin 26. 6. - 30. 8., vždy úterý 
až neděle. Sklep se nachází přímo 
na Velkopavlovické vinařské stezce. 
 

Svatomartinský den otevřených 
sklepů - za vínem do Rakvic 

Spolek Vinaři z Rakvic, srdečně zve všechny 
příznivce a milovníky vína do vinařské obce 
Rakvice na Svatomartinský den otevřených 
sklepů. Rádi bychom Vás provedli po místních 
vinných sklepech, kde ochutnáte vína 
s nezaměnitelným rukopisem jednotlivých 
sklepmistrů a pozvolna u skleničky dobrého vína 
načerpáte jedinečnou atmosféru rakvických 
sklepů.  
Přijďte se i Vy 
přesvědčit 
v sobotu 
14. listopadu 
2015 od 11:00 - 
19.00 hod 
a strávit příjemný 
podzimní den 
s místními vinaři.

Stárci a chasa  

Vás srdečně zvou na tradiční 

KROJOVÝ PLES 
7. února v sokolovně, 

s předtančením moravské besedy. 
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27. ledna - Mezinárodní den památky obětí 
holokaustu 
21. února - Mezinárodní den mateřského 
jazyka 
8. března - Mezinárodní den žen 
12. březen - Den přístupu České republiky k 
Severoatlantické smlouvě (NATO) 
21. března - Mezinárodní den za odstranění 
rasové diskriminace 
22. března - Světový den vody 
23. března - Světový den meteorologie 
28. březen - Den učitelů - vyhlášen 
v souvislosti s narozením J.A.Komenského 
7. dubna - Světový den zdraví 
8. dubna - Mezinárodní den Romů 
23. dubna - Světový den knihy a autorských 
práv 
23. - 29. dubna - Globální týden bezpečnosti 
na silnicích 
3. května - Světový den svobody tisku 
5. květen - Květnové povstání českého lidu 
8. května - Vzpomínkový den na ty, kdo 
ztratili svůj život během druhé světové války 
15. května - Mezinárodní den rodiny 
17. května - Světový den telekomunikací 

21. května - Světový den kulturní 
rozmanitosti 
22. května - Mezinárodní den biologické 
rozmanitosti 
29. května - Mezinárodní den mírových 
jednotek OSN 
31. května - Světový den bez tabáku 
1. června - Den dětí 
5. června - Světový den životního prostředí 
10. červen - Vyhlazení obce Lidice 
20. června - Světový den uprchlíků 
26. června - Mezinárodní den proti zneužívání 
drog a nezákonnému obchodování s nimi 
27. červen - Den památky obětí 
komunistického režimu 
11. července - Světový den populace 
9. srpna - Mezinárodní den původního 
obyvatelstva 
12. srpna - Mezinárodní den mládeže 
16. září - Mezinárodní den ochrany ozonové 
vrstvy 
21. září - Mezinárodní den míru 
26. září - Evropský den jazyků 
1. října - Mezinárodní den seniorů 
5. října - Světový den učitelů 

Datum Den Jméno 

1. leden čtvrtek Den obnovy samostatného českého státu  

1. leden čtvrtek Nový rok  

6. duben pondělí Velikonoční pondělí  

1. květen pátek Svátek práce  

8. květen pátek Den vítězství  

5. červenec neděle Den slovanských věrozvěstů Cyrila a Metoděje  

6. červenec pondělí Den upálení mistra Jana Husa 

28. září pondělí Den české státnosti 

28. říjen středa Den vzniku samostatného československého státu  

17. listopad úterý Den boje za svobodu a demokracii 

24. prosinec čtvrtek Štědrý den  

25. prosinec pátek 1. svátek vánoční 

26. prosinec sobota 2. svátek vánoční 

STÁTNÍ SVÁTKY 2015 V ČR 

Významné dny
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9. října - Světový den pošty 
10. října - Světový den duševního zdraví 
12. října - Mezinárodní den za omezení 
přírodních katastrof 
16. října - Světový den výživy 
17. října -  Mezinárodní den za odstranění 
chudoby 
24. října - Den Spojených národů 
24. - 30. října - Týden za odzbrojení 
11. listopad - Den válečných veteránů 
16. listopadu - Mezinárodní den tolerance 
21. listopadu - Světový den televize 
25. listopadu - Mezinárodní den za odstranění 
násilí páchaného na ženách 

29. listopadu - Mezinárodní den solidarity s 
lidem Palestiny 
1. prosince - Světový den AIDS 
2. prosince - Mezinárodní den za odstranění 
otroctví 
3. prosince - Mezinárodní den lidí s 
postižením 
5. prosince - Mezinárodní den 
dobrovolníků 
7. prosince - Mezinárodní den civilního 
letectví 
10. prosince - Den lidských práv 
11. prosince - Mezinárodní den hor 
18. prosince - Mezinárodní den migrantů

http://www.skoly.dobsice.cz/data/download/ostatni/svatky_vdny.htm 
http://svatky.centrum.cz/svatky/statni-svatky/2015/ 

 
 
 
 

 
DATUM AKCE MÍSTO 

KONÁNÍ 
POZNÁMKY 

1.  - 21. 12 Od adventu do Vánoc II. Velké 
Pavlovice 

Výstava betlémů na Ekocentru. 

2. 12. Zpívání u vánočního stromu 
s mikulášskou nadílkou 

Velké Bílovice  

10. - 12. 12. Vánoce se blíží … Masarykovo 
muzeum v 
Hodoníně 

Tradiční předváděcí akce řemeslníků, 
možnost zakoupit vánoční produkty, 
zvykoslovné pásmo na téma Vánoce. 

12. 12. Jarmark sv. Lucie Na Rovnici, 
Poštorná 

Vánoční prodejní trhy spojené s 
ochutnávkou vánočního punče, 
zabíjačkových specialit a koledováním. 

14. 12.  Adventní koncert v kostele 
Narození panny Marie 

Velké Bílovice  

14. 12. Adventní jarmark Zámecké 
náměstí, 
Lednice 

 

17. 12.  Vánoční koncert gymnázia Velké 
Pavlovice 

 

19. 12.  Vánoční koncert ZUŠ Velké Bílovice  
20. 12.  Vánoční koncert DH 

Kumpanovi muzikanti 
Velké Bílovice  

21. 12.  Petr Bende & Band a hosté – 
Vánoční turné 2014 

Velké Bílovice  

21.12. Vánoční jarmark u radnice Velké 
Pavlovice 

Jarmark u radnice, spoustu stánků 
s rukodělnými a lidovými výrobky, celý 
den kulturní program, po setmění 
vánoční koncert. 

PROSINEC V OKOLÍ 
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   PŘIŠLI JSME NA SVĚT 

VZALI JSME SE 

Viktor a Šárka Sedlákovi
4. 10. 2014 

David Hegr

Viktorie Malinková 

Samuel Veselý 

Matyáš Křivánek
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Milí školáci, 
do zpravodaje se opět vrací soutěž o ceny.  
Poptejte se, vyhledejte a zjistěte odpovědi na tři soutěžní 
otázky týkající se Rakvic. Ze všech správných odpovědí 
budou vylosováni tři výherci, kteří vyhrají věcné ceny.  
 

SOUTĚŽNÍ OTÁZKY:  
1. Ve kterém roce byl založen TJ Sokol Rakvice? 

2. Kolik volebních období (celkem let) byl pan Petr 

Vajbar ve funkci starosty obce? 

3. Kolik mají Rakvice celkem ulic? 

 
Své odpovědi zašlete nejpozději do 17. prosince 

na e-mail: zpravodaj.rakvice@seznam.cz, 
pod heslem SOUTĚŽ. 

Držíme Vám palce! 

 
 
 
 
 
 

 
 

 
 
 

 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 

 
 
 
 

 
 

 
 

 
 
  

Vánoční zvoneček 
Zazvoní zvoneček, zacinká rolnička, 
vítáme, čekáme štědrého Ježíška. 
To kouzlo vánoční každého potěší, 
všichni jsou na sebe najednou hodnější. 
 

Všude kolem líbezně koledy jen znějí,  
děti se nedočkavě stále vyptávají. 
Napjatě čekají až máma, tatíček, 
rozsvítí barevně zdobený stromeček. 
 

Tu radost veliká pokojem zavládne, 
rodičům nejedna slzička ukápne. 
Tolik něhy, lásky, všude kolem vidíš, 
radují se, veselí, pozvedají vínka číš. 

(Miroslava Průdková) 
 

Pára v listopadu
(Anna Průdková)


